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كسی كه درخت شخصيت او نرم و 

بی عيب باشد، شاخ و برگش فراوان 

است.

مج�ري و برنامه س�از تلويزي�ون اعتق�اد دارد كس�اني 
بخواهن�د  اس�ت  ديگ�ري  چي�ز  حرفه ش�ان  ك�ه 
حرف�ه مجري گ�ري را ي�دك بکش�ند در درازم�دت 
مي توانن�د از نظ�ر علم�ي آث�ار س�وء ب�ه ج�ا بگذارن�د. 
اسماعیل آذر برنامه ساز و مجري برنامه »مشاعره« با بیان اينكه رويه 
استفاده از مجري بازيگرها به زبان فارسي لطمه مي زند، تصريح كرد: 
بازيگراني كه بدون پشتوانه وارد مقوله اجرا مي شوند به زبان فارسي 
لطمه مي زنند. بايد كار به متخصصین هر فن سپرده شود. مجريان 
ما خوب هستند و بايد بیشتر مطالعه كنند، ذوق مطالعه بايد در همه 
پیدا شود. متأسفانه روزي هزار نفر براي مسابقه »مشاعره« مي آمدند و 
الان تعداد متقاضیان كم شده است. او در پاسخ به اين سؤال كه چرا به 
جاي تخصص گرايي، آنقدر سلبريتي پروري در بحث اجراي تلويزيوني 
لحاظ مي ش��ود به تس��نیم گفت: كس��اني كه به عنوان مجري در 
صداوسیماي جمهوري اسلامي ايران خدمت مي كنند به يقین واجد 
شرايطي بوده اند كه به اين حرفه دعوت شده اند. در برنامه اي گفتم كه 
اولین بار فیثاغورث يوناني گفت »اگر مي خواهید در هر كاري تغییر 
و تعالي ايجاد كنید از طريق آموزش مقدور مي شود«، ما مي توانیم 
مجريان مان را از طريق آموزش هاي ادواري با نظر خودشان در صورتي 
كه ضرورت ايجاب كند، تعالي  ببخشیم ولي كساني كه حرفه شان 
چیز ديگري است بخواهند حرفه مجري گري را يدك بكشند اينها در 

درازمدت مي توانند از نظر علمي آثار سوء به جا بگذارند. 
آذر با اشاره به اينكه اگر زبان فارس��ي ناديده گرفته شود تغییرات 
جزئي به مرور ايام فربه خواهد شد، تأكید كرد: ما امروز بايد در همه 
جاي كشورمان مفاهیم و محتوا را ارتقا ببخشیم. ضرورت اين ارتقا در 

زبان فارسي بیش از هر جاي ديگر حفظ مي شود و دلیلش اين است 
كه اگر زبان فارسي ناديده گرفته شود تغییرات جزئي به مرور ايام فربه 
شده و به قول فرمايش رهبر انقلاب، میراث معنوي ما را دچار تغییر 
مي سازد. طبیعي است اين تغییر سبب مي شود تا ما ديگر گلستان 
سعدي را نفهمیم يا متوجه غزل حافظ نشويم و تمام انديشمندان، 
فیلسوفان و بزرگان اثرگذار خودمان را به دست فراموشي بسپاريم. 
به خاطر اين دلايل مهم و اساس��ي است كه هركسي در شغل خود 
بايد مستعد و منشأ خدمت باشد و اگر از شغل خود عدول كرد به اين 

ضرب المثل فارسي دچار مي شود كه همه كاره و هیچ كاره. . . 
وي درباره رويه اش��تباه جذب مخاطب، اظهار كرد: صداوسیما و 
ارتباطات جمعي از جمله روزنامه ها، نش��ريه ها و... در همه جاي 
دنیا يك خط مهم را دنبال مي كنند و آن اين است كه به جامعه و 
سطح انديشه ها ارتقا مي بخشند. كافي نیست كه ما به اين نقطه 
تكیه كنیم كه مي خواهیم بینندگان يا شنوندگان يا خوانندگان 

بیشتري را جلب كنیم.

اسماعيل آذر: 

اجرای بدون پشتوانه به زبان فارسی لطمه می زند

 واكنش وزير ارشاد
 به سرنگوني پهپاد متجاوز امريکايي

پهپ�اد  س�رنگونی  ب�ه  توئيت�ی  در  ارش�اد  وزي�ر 
امريکاي�ی واكن�ش نش�ان داد و ي�ادی از ش�هادت 
ك�رد.  اي�ران  مس�افربری  هواپيم�ای  مس�افر   290
  س��یدعباس صالحی در توئیتي به انهدام پهپ��اد متجاوز به 
حريم كش��ورمان توسط س��پاه پاس��داران انقلاب اسلامي 
واكنش نش��ان داد. وی در توئیت خود آورده است: »اسقاط 
ايرباس مسافري توس��ط امريكايي ها و شهادت 29۰مسافر، 
يادمان نرفته است. براي آن هیچ عذرخواهي و غرامتي در كار 
نبود. مدال هم دادند! آن روز به آسمان نگريستیم و گلريزان 
شهیدان را ديديم و گريستیم اما امروز آسمان ايران برايشان 
ناامن ش��د.« اندكي از آن بغض فرو نشست. پهپاد جاسوسي 
»گلوبال هاوك« امريكا، بامداد روز پنج ش��نبه در س��واحل 
هرمزگان، توس��ط پدافند نیروي هوافضاي س��پاه پاسداران 

انقلاب اسلامي سرنگون شد. 
.............................................................................................................

جزئيات جديد از سريال هاي استاني
رئيس مركز سيماي استان هاي رسانه ملي از جزئيات جديد 

سريال ها سخن گفت.
سیدعباس فاطمي رئیس مركز سیماي استان هاي صداوسیما 
در گفت وگو با مهر درباره روند س��اخت سريال در امور استان ها 
بیان كرد: تصويرب��رداري برخي از س��ريال ها مث��ل »جلال«، 
»بانوي سردار« و »اكسیر« به پايان رسیده است. وي در بخشي 
ديگر درباره س��ريال »س��ردار س��نجرخان« كه قرار بود توسط 
محمدحسین لطیفي ساخته شود، عنوان كرد: اين سريال قرار بود 
با مشاركت كردستان ساخته شود و اتفاقاً ما به تازگي جلسه اي 
با اين استان داش��تیم تا بتوانیم برآوردهاي مالي را انجام دهیم. 
فاطمي اضافه كرد: ابتدا س��عي مي كنیم تأمین مالي سريال به 
نتیجه برسد و بعد اگر آقاي لطیفي سر كار نبود از وي مي خواهیم 
كارگرداني سريال را بر عهده بگیرد. وي در پايان درباره ساخت 
سه گانه »سعدي، خواجو، حافظ« كه قرار بود در شیراز وارد تولید 
شود، توضیح داد: كار پژوهشي اين سريال تمام شده است و بايد 

فیلمنامه نوشته شود، بعد كارگردان را انتخاب می كنیم.
.............................................................................................................

تهيه كننده پروژه با مهر مطرح كرد
توليد سريال »شهيد حججي« به دليل 

كاهش بودجه سيمافيلم منتفي شد 
تهيه كنن�ده مين�ي س�ريال »ش�هيد حججي« بي�ان كرد 
ك�ه ب�ا نويس�نده فيلمنامه اي�ن س�ريال تسويه حس�اب 
ش�ده و ديگر ق�رار نيس�ت اين پ�روژه ب�ه توليد برس�د. 
س��عید كماني تهیه كننده تلويزيون كه س��ال گذشته از تولید 
میني سريالي با محوريت شهید محسن حججي خبر داده بود، 
درباره روند تولید اين سريال به مهر گفت: با نويسنده اين سريال 
بر اساس برآورد مالي اولیه توافقاتي صورت گرفته بود و جلساتي 
هم برگزار شد اما از آنجا كه نخواستند اين سريال ساخته شود، 

پروژه منتفي و با نويسنده هم تسويه حساب شد. 
وي درباره چرايي توقف تولید اين س��ريال عنوان كرد: سازمان 
صداوسیما اواخر سال 9۷ درصدي از بودجه سیمافیلم را براي 
سال 98 كم كرد و مركز سیمافیلم هم بودجه را به پروژه هايي كه 
اولويت بیشتري دارند، اختصاص مي دهد. اين تهیه كننده درباره 
اينكه چه زماني دوباره س��راغ پروژه »ش��هید حججي« خواهد 
رفت، گفت: اولويت تلويزيون موضوعاتي از اين دس��ت نیست و 
فعلًا بودجه اي براي ساختش وجود ندارد. وي در پايان با اشاره به 
بحران مالي تلويزيون عنوان كرد: اكنون بیشتر بودجه تلويزيون 
در اختیار س��ريال هاي مناسبتي مثل س��ريال هاي نوروز يا ماه 

رمضان قرار دارد و كمتر مي توان سراغ موضوعات ديگر رفت.

نويد  پارسا     ديده بان

پس از مطالبه رسانه اي به سود موسيقي نواحي اتفاق افتاد 

عقب نشيني وزارت ارشاد از كسر 10 درصدي درآمد موسيقي ايراني

مدي�ركل دفت�ر موس�يقي وزارت ارش�اد اع�ام ك�رد ك�ه 
اجراه�اي موس�يقي ايران�ي، موس�يقي نواحي و موس�يقي 
كاس�يك را از قان�ون كس�ر 10درص�د ج�دا مي كن�د. 
به گزارش »جوان« به نقل از باش��گاه خبرنگاران پويا، قانون كسر 
1۰درصد از درآمد كنس��رت هاي موس��یقي به نفع خزانه دولت، 
موجب اعتراض شديد اهالي موسیقي شد. 2هزار تن از هنرمندان 

نامه اي اعتراضي به وزير ارشاد نوشتند اما اين نامه بي پاسخ ماند. 
در هفته هاي گذشته مصاحبه ها و واكنش هاي منفي بسیاري از 
سوي هنرمندان عرصه موسیقي نسبت به اين قانون رخ داد تا در 
نهايت مديركل دفتر موسیقي در اين باره مجبور به عقب نشیني 
ش��ود. روز گذش��ته محمد اللهیاري مديركل دفتر موسیقي در 
گفت وگويي تصويري و سفارش��ي عقب نش��یني وزارت ارشاد را 

اعلام كرد. 
اللهیاري گفت: »در ب��ازه زماني كه من به دفتر موس��یقي آمدم، 
1۰درصد در لايحه بودجه س��ال 1398 تصويب شده بود. من از 

مديرعامل خانه موسیقي، مجمع صنفي ناشران حوزه موسیقي و 
همچنین از رئیس انجمن صنفي هنرمندان دعوت كردم كه تشريف 
بیاورند تا درباره اين قانون با هم گفت وگو كنیم. الان تلاش هايي 
كه از جانب وزارتخانه صورت گرفته و من هم براي اولین بار آن را 
اعلام مي كنم، مايل بوديم كه كار به نتیجه برسد و سپس آن را اعلام 
كنیم. الان امیدواري فراوان داريم ك��ه با اضافه كردن يك تبصره 
به قانون، موسیقي نواحي، موسیقي رديف دستگاهي و موسیقي 

كلاسیك را از شمول قانون 1۰درصد خارج كنیم.«
اين گفته ه��اي اللهیاري نش��ان مي دهد وزارت ارش��اد در مقابل 
اعتراض هنرمندان در حال عقب نشیني است، از سوي ديگر بايد 
ديد اين تبصره اي كه اللهی��اري از آن دم مي زند چه زماني اعمال 
مي شود. البته هنوز پاسخ اصلي پابرجاست و آن هم اينكه اصلًا چرا 
بايد دولت از اجراهاي صحنه اي 1۰درصد از درآمدشان را بخواهد 
و اينكه چرا بايد اين درآمد را كه از طريق كنسرت هاي موسیقي به 

دست مي آيد، در راه ديگري خرج كنند؟
براساس اصل 44 قانون اساس��ي دولت بايد از بخش خصوصي و 
جريان خصوصي سازي حمايت كند، اما به نظر مي رسد قانون كسر 
1۰درصد از درآمد اجراهاي صحنه اي در تقابل با اين اصل قانوني 
است. در كنار اين پرسش ها، ابهام هاي ديگري هم درباره اين قانون 
وجود دارد كه بايد ديد مسئولان وزارت ارشاد براي پاسخگويي به 

اين ابهام ها چه زماني تصمیم به پاسخگويي مي گیرند. 
شايد بهتر است كه مسئولان وزارت ارشاد دست از مصاحبه هاي 
سفارشي بردارند و گامي درست در راه پاسخگويي و شفاف سازي 

بردارند.

     خبر

توصيه پخش كننده بين المللي فيلم به فيلمسازان جوان 

دنبال جشنواره ها نباشيد، فيلم خودتان را بسازيد
    فرزين ماندگار

پخش كنن�ده فيل�م و كارش�ناس بين الملل�ي س�ينما 
در كارگاه�ي ك�ه ب�ا موض�وع »جش�نواره هاي فيل�م« 
در جش�نواره فيل�م نه�ال برگ�زار ك�رد، ضم�ن توضيح 
جزئيات�ي درب�اره ماهي�ت جش�نواره هاي خارج�ي ب�ه 
فيلمس�ازان جوان توصيه كرد فيلم خودش�ان را بسازند 
نه اينکه به دنبال س�اخت فيلم براي جش�نواره ها باشند. 
محمد اطبايي با تأكید براينكه بحران فعلي ما در حوزه بین الملل 
سینما، كمبود دانش و بینش است، برخي سیاست هاي نهادهاي 
رسمي و دولتي سینمايي را عامل مهمي در به راه افتادن سینماي 
جشنواره اي دانس��ت: »متأسفانه ش��ماري از نهادهاي رسمي 
و دولتي با اعمال سیاس��ت هاي اش��تباه در دهه هاي گذشته، 
كس��ب موفقیت هاي بین المللي را عاملي براي تولید فیلم هاي 
بعَدي سینماگران دانس��ته و خود به ترويج به اصطلاح »فیلم 
جشنواره اي« پرداختند. چرا بايد انجمن سینماي جوان كتابي 
درباره حضورهاي بین المللي فیلم هاي كوتاه به چاپ برساند كه 
خود نوعي تشويق اين حضورها و جايزه هاي بیشتر كاذب بوده؟ 

بماند كه چقدر هم در اين كتاب اشتباه وجود دارد!«
اين كارشناس بین المللي سینما گفت: متأسفانه آمارهايي كه 
در خصوص شماري از فیلم هاي ايراني، به ويژه فیلم هاي كوتاه و 
موفقیت هاي آنها در رسانه ها درج مي شود شامل شمار بسیاري 
از اين جشنواره هاي دروغین و شبه جشنواره بوده است، براي 
نمونه فهرست 15۰جشنواره اي يك فیلم كوتاه را اخیراً بررسي 
كردم كه تنها يك جش��نواره قابل اعتنا در آن فهرس��ت وجود 
داشت و 149جش��نواره فاقد اعتبار يا دروغین بوده اند! در اين 
بین نقش رسانه ها بسیار مهم اس��ت و بخش عمده رسانه هاي 
كشورمان فاقد دانش و شناخت لازم از حوزه هاي بین الملل بوده 
و اين خبرهاي موفقیت كاذب فیلم ها در جشنواره هاي دروغین 
را منتش��ر كرده و همین اخبار راه میانبر شناخته تر شدن اين 
دسته از سینماگران و رس��یدن به موقعیت هاي بالاي هنري و 

اجتماعي و صنفي شده است.«
بازي با برگ جش��نواره هاي فیلم خارجي هم��واره موضوعي 
حساس بوده كه ظرافت هاي خاص خود را داشته است و اگر به 
درستي و با درك عمیق از س��وي مديران فرهنگي از اين برگ 
استفاده مي شد به طور قطع مي توانست بیش از اين چیزي كه 
هست به سود منافع ملي كشور باشد، هر چند سینماي ايران 
توانسته در برخي مقاطع با هوشمندي سینماگراني مثل مجید 
مجیدي و با فیلم هايي چون بچه هاي آسمان و رنگ خدا بدون 
تأكید صرف بر نقاط منفي جامعه توانمندي سینماي ايران را به 
رخ جهان بكشد اما فیلمسازاني هم خود را در معرض سفارش 

برخي باندهاي فرهنگي جهت بزرگنمايي نقاط منفي جامعه 
ايران قرار دادند و از ايران به بهاي دريافت چندجايزه چهره اي 
منفي مخاب��ره كردند. نكته اي ك��ه وجود دارد اين اس��ت كه 
فیلمس��ازان ايراني بعضاً در دام برخي شبه جشنواره ها گرفتار 
شده اند كه محمد اطیابي در اين باره هشدار مي دهد: »زماني 
دست اندركاران حوزه بخش بین الملل جشنواره هاي فیلم را بر 
اساس كیفیت و میزان تأثیرگذاري اين رويدادها تقسیم بندي 
كرده و راهبردهاي عرض��ه و پخش فیلم ها را ب��ر همین مبنا 
طراحي مي كردند، اما متأس��فانه با حضور فناوري هاي جديد، 
شمار جشنواره هاي دروغین افزايش چشمگیري پیدا كرده است 
به گونه اي كه هم اكنون ما جش��نواره ها را به سه دسته واقعي، 

شبه جشنواره و دروغین تقسیم بندي مي كنیم!«
اين كارشناس جشنواره هاي فیلم در مورد برخي ويژگي هاي 
جش��نواره هاي دروغین و شبه جش��نواره اظها ر كرد: »اين 
جشنواره ها معمولاً نمايش فیلم ندارند و تنها يك مراسم پاياني 
دارند، نام هاي مشابه با جشنواره هاي شناخته شده براي خود 
انتخاب مي كنند، اطلاعات برگزاركنندگان جشنواره، فیلم ها، 
داوران، جدول نمايش در وب س��ايت اين جش��نواره وجود 
نداشته و اساساً وب س��ايت اين رويدادها به روز نیستند، گاه 
حتي نشاني برگزاركننده ها در خارج از كشور محل برگزاري 
جشنواره اس��ت! مدل زمان فرصت ارائه و معرفي و ثبت نام 
فیلم در اين جشنواره بسیار طولاني اس��ت و مبالغ بالايي را 
از سینماگران طلب مي كنند. گاه اين جشنواره ها به صورت 
زنجیره اي در شهرها و كش��ورهاي مختلف برگزار مي شوند، 
تعداد بالايی جايزه در اين جش��نواره ها وجود دارد، جايزه ها 
غالباً ديپلم بوده و در صورتي كه دريافت كننده  جايزه اصرار به 
دريافت تنديسي داشته باشد بايد هزينه آن تنديس و ارسال 
را بپردازد! هیچ كاتالوگ يا برنامه نمايش چاپ شده اي وجود 
ندارد و از سینماگران براي حضور، دعوتي صورت نمي گیرد، 
مگر آنكه خود همه هزينه ها را بپردازند، در اين جش��نواره ها 

هیچ اسپانسر يا حامي مالي ای وجود ندارد.«

    محمدصادق عابديني
 اگر چه در زمان انتخابات رياست جمهوري 
امريکا ش�ايعه ش�د كه يك انيميشن چند 
س�ال زودتر پيش بيني كرده بود شخصي با 
مش�خصات ترامپ رئيس جمهور مي شود، 
در ايران اما ي�ك انيميشن س�از جوان هم 
چند سال زودتر پيش بيني كرد كه نيروهاي 
ايران�ي يك پهپ�اد پيش�رفته امريکايي را 
بر ف�راز خلي�ج ف�ارس منه�دم مي كنند. 
فره�اد عظيما، كارگ�ردان انيميش�ن هاي 
»نبردخليج فارس 1و 2« يك روز بعد از آنکه 
ايران پهپاد »گلوبال ه�اوك« را هدف قرار 
داد و س�اقط كرد، در گفت و گ�و با »جوان« 
نگاه�ي ب�ه پيش بين�ي قديم�ي اش دارد. 
پيش بيني يك مسئله استراتژيك 
در انيميشن، خيلي غيرعادي است، 
چه شد كه فکر كرديد چنين اتفاقي 

خواهد افتاد؟
ما در اين انیمیشن به غیر از موضوع پهپاد چند 
پیش بیني ديگر نیز داش��ته ايم، مثلًا استفاده 
از UGVروبات هاي زمیني كنترل شونده به 
جاي نیروي انساني يا استفاده از UAVها يا 
همان پهپاد ها در نبرد ها و پیش بیني كرده بودم 
كه ناوگان كلاسیك امريكا در جريان يك نبرد 
نامتقارن نابود مي ش��ود. اين پیش بیني  ها در 
انديشكده وابسته به پنتاگون بررسي شده است. 
زماني كه ما در انیمیش��ن نبرد خلیج فارس از 
حمله هاي موشكي ايران صحبت كرديم، هنوز 
»شهر موشكي« سپاه رونمايي نشده بود يا حتي 
بعد از آن بود كه موشك هاي »سجیل« معرفي 
ش��دند. اين در حالي اس��ت كه ما ساخت اين 
موشك را به صورت سه زمانه پیش بیني كرده 

بوديم و الان سجیل دو مرحله اي داريم. 
نگفتيد چطور اي�ن پيش بيني  ها را 

كرديد؟
من فكر مي كردم كه نیروه��اي نظامي ايراني 
اين فناوري ها را در اختیار دارند اما هنوز اعلام 
نكرده اند يا بايد در آينده به آن دست پیدا كنند 
و به اين تكنولوژي ها نیاز دارند. متأسفانه ما در 
ساخت فیلم در حوزه س��ینماي دفاع مقدس 
خیلي سنتي نگاه مي كنیم در حالي كه نیازمند 
آثار راهبردي هس��تیم؛ آثاري كه در آن نقاط 

عطفي مانند نگاه به آينده وجود داشته باشد. 
در ساخت اين انیمیشن ما از مشاور نظامي بهره 
نبرديم و اطلاعات خاصي هم به ما نداده بودند، 

فقط تصورمان از آينده را بیان كرديم. 
»نبرد خليج ف�ارس« از اين نظر كه 
به آينده نگاه داشت مورد خاصي در 
س�ينما بود، اما اصاً در اكران ديده 

نشد!
س��ینماي ما داراي پش��ت صحنه اي است كه 
مانع ديده ش��دن »نبرد خلیج فارس« ش��د. 
برايم عجیب بود كه انیمیش��ن هاي به مراتب 
ضعیف تر كار ما فروش دارند ام��ا زمان اكران 
ما نه س��انس خوبي دادند، نه سینماي خوبي. 
براي تبلیغات هم روي كاغذA4 مي نوش��تند 
اكران فیل��م و زمانش را مي زدن��د. براي ما در 
زمان چهارشنبه سوري اكران گذاشتند و كلًا 
چهار پنج سینما داش��تیم. اكران مشهد را كه 
خفه كردن��د و كلًا نقره داغ ش��ديم. فیلم هاي 
سینمايي چند ماه بعد از ساخت اكران مي شوند 
ولي ما چهار سال براي انیمیشن »نبرد خلیج 
فارس« زمان گذاش��تیم. ما در ح��د و مقامي 
نیس��تیم كه بخواهیم با اباعبدالله)ع( خودمان 
را مقايس��ه كنیم اما مگر در جريان ش��هادت 
امام حسین)ع( فقط شمر مقصر بود؟ به زيارت 
عاشورا نگاه كنید، چندين نفر و قوم و خاندان 
را به خاطر دخالت در آن كار لعنت مي كند. ما 
هم اگر بخواهیم مقصران به شكست رساندن 
اكران »نب��رد خلیج فارس« را ن��ام ببريم بايد 
علاوه بر ح��وزه هنري كه پخش كنن��ده بود، 
خیلي ها را لعن��ت كنیم. من توقع داش��تم با 
بازگشت سرمايه بتوانم كار بعدي را بسازم اما 
كل پولي كه از اكران اين فیلم به دست آوردم 
1۷میلیون تومان بود، يعني براي چهار سال كار 

شبانه روزي فقط 1۷میلیون به دست آورديم كه 
پول دو دست مبل است. 

اما نبردخليج فارس در فضاي مجازي 
خيلي ديده شد، اين يعني كار بازتاب 

خوبي داشته است!
در يكي از كانال ه��اي يوتیوب، انیمیش��ن را 
گذاش��ته بودند و بیش از 1۰۰هزار نفر بازديد 
داشت. اگر قرار بود هر كدام از آنها فقط 9هزار 
تومان براي تماش��ا هزينه كنند 9۰۰میلیون 
تومان مي ش��د ولي رايگان ن��گاه مي كنند. به 
مس��ئول آن صفحه كه اتفاق��اً حزب اللهی بود 
گفتم چرا محصولي كه ب��راي تهیه آن هزينه 
ش��ده را رايگان پخش مي كن��ي؟ گفت ما كار 
فرهنگي مي كنیم! اينها انگار مي خواهند خون 
را با خون بش��ويند، براي جمع كردن فالور يا 
كار فرهنگ��ي حق الناس را زير پ��ا مي گذارند. 
ما مي گويیم دش��من اصلي امريكا و اسرائیل 
است ولي كاري كه اين نوع حزب اللهي ها انجام 

مي دهند، بدتر از كار دشمن اصلي بود. 
درست است كه از نظر حقوقي بايد 
حق شما داده مي شد، ولي پخش اين 
آثار در ش�بکه هاي اجتماعي باعث 
مي ش�ود مخاطب جهاني با مضمون 
كار شما آشنا شود و تاثير خود را به 

نوع ديگري بگذارد!
يك��ي از انتقادهاي اصل��ي من ب��ه نهاد هاي 
فرهنگي اين اس��ت كه چرا يك اينس��تاگرام 
يا تلگ��رام داخلي مناس��ب درس��ت نكرده اند 
كه ما مجبور نباش��یم ويدئوها و مطالب را در 
آنها ببینیم! الان ارزش كار س��پاه در س��اخت 
موش��ك را در زدن پهپاد امريكايي مي بینیم 
اما چرا هنوز تاثیر بودجه اي كه سازمان سراج 
براي راه اندازي اپلیكیشن مشابه تلگرام گرفته 
اس��ت نمي بینم؟ تا زماني كه اين اتفاق نیفتد 
اينستاگرام مي تواند با فشردن يك دكمه همه 

زحمت بچه حزب اللهي ها را پاك كند!
روز گذش�ته ويدئويي از انيميش�ن 
»نبرد خليج فارس« در اينستاگرام 
منتشر كرديد كه از سوي اينستاگرام 

پاك شد، چرا اين اتفاق افتاد؟
اينستاگرام تا به حال چند بار محتواي منتشر 
شده توسط من بر ضدامريكا را پاك كرده و يك 
بار به طور كل همه صفحه من را پاك كرد كه 
خوشبختانه توانستیم آن را برگردانیم. از زماني 
كه مدير اسرائیلي براي اينستاگرام آمده اوضاع 
بدتر هم شده است، قبلاً صبر و حوصله بیشتري 
نسبت به مطالب داشتند، اما الان هار شده اند 
و من از آن به عنوان »هارگ��رام« ياد مي كنم. 
ديروز بخشي از انیمیشن نبرد خلیج فارس را 
روي صفحه اينستاگرام گذاشتم و نوشتم قرار 
بود »گلوبال هاوك« جايگزين »B2« افسانه اي 
شود و نوشتم كه ايران با زدن اين پهپاد كاری 
افسانه اي كرد. بعد از چند ساعت ديدم پست را 
پاك كرده اند. انگار هر روز مسئولان اينستاگرام 
صبح ش��ان را با ديدن صفحه من و پاك كردن 
پست ها شروع مي كنند. آنها تحمل همین چهار 

تا حرف را هم ندارند.

 گفت وگوي »جوان« با انيميشن سازي
كه هدف قرار گرفتن پهپاد امريکايي را پيش بيني كرده بود

 اينستاگرام تحمل ديدن 
سقوط پهپاد امريكايي را نداشت

يك��ي از انتقادهاي اصل��ي من به 
نهاد هاي فرهنگي اين است كه چرا 
يك اينس��تاگرام يا تلگرام داخلي 
مناسب درست نكرده اند كه مجبور 
نباشيم ويدئوها را در آنها ببينيم! 

 نمايشنامه خواني  روايت حماسه 
در تماشاخانه سرو

مجم�وع�ه  مق�دس  دف�اع  و  انق�اب  تئ�ات��ر  انجم�ن 
نم�ايشن�ام�ه خ�وان�ي ه�اي روايت ح�م�اسه را در تم�اشاخ�ان�ه 

س�رو ب�رگزار م�ي كند. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي انجم��ن تئاتر انقلاب و دفاع 
مقدس، سلسله نشست هاي نمايش��نامه خواني با محوريت داستان هاي 
دراماتیك براس��اس زندگي ش��هداي دفاع مقدس توس��ط انجمن تئاتر 
انقلاب و دفاع مقدس و براس��اس نمايش��نامه هاي تولیدشده توسط اين 
انجمن برگزار مي شود. اين برنامه كه با عنوان روايت حماسه برگزار خواهد 
شد در نخستین بخش خود به چهار نمايشنامه »باني بنوك« نوشته سعید 
تشكري، »641۰« نوش��ته محس��ن عظیمي، »ريحانه در بازي دراز آواز 
مي خواند« نوش��ته علیرضا حنیفي و »از لوطي هاي چاله س��یلابي تا...« 

نوشته اعظم بروجردي مي پردازد. 
اولین نمايش��نامه خواني اين مجموعه نی��ز ديروز برگزار ش��د و طی آن 
نمايشنامه »باني بنوك« با محوريت شهید حسین املاكي به كارگرداني 
سیدمهدي سجادپور در تماشاخانه سرو پس از اجراي نمايش ايستاده روي 

خط استوا با حضور علاقه مندان خوانش شد. 
تماشاخانه سرو انجمن تئاتر انقلاب و دفاع مقدس به عنوان مركز تخصصي 
نمايش هاي ارزشي با مضامین انقلاب اس��لامي، دفاع مقدس و مقاومت، 
با ظرفیت15۰نفر در خیابان آيت الله طالقاني، نرسیده به تقاطع خیابان 

شهید مفتح، جنب ايستگاه مترو طالقاني قرار دارد.


